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Abstract: Optimization the operating parameters of the natural gas dehydration
unit UDA-Assekaifaf, In Amenas.

The exploitation of natural gas is often accompanied by significant amounts of water vapor. To
protect the gas system against hydrate formation and meet commercial gas specifications, it is
essential to remove this water vapor from the gas stream through a process known as
dehydration. Glycol dehydration is the most common and cost-effective method for removing
water from natural gas. This process uses Tri-ethylene glycol (TEG) as a dehydrating solvent.
The main objective of this study is to analyze the results obtained from the simulation and
optimize the operating parameters to safely transport of treated dry gas to power plants.

Key Words : Natural Gas, Dehydration, Hydrates, Glycol, Simulation, Optimization,
Transport.

Résumé : Optimisation des parametres de fonctionnement de D’unité de
déshydratation du gaz naturel UDA-Assekaifaf, In Amenas.

L’exploitation du gaz naturel s’accompagne souvent de quantités considérables de vapeur
d’eau. Pour protéger le systéme de gaz contre la formation d’hydrates et répondre aux
spécifications commerciales du gaz, il est essentiel d'éliminer cette vapeur d'eau du flux de gaz
par un processus connu sous le nom de déshydratation. La déshydratation du gaz naturel au
glycol est le procédé le plus courant et le plus rentable pour ¢éliminer 1'eau contenue dans le gaz
naturel, ce procéd¢ utilise le triéthyléne glycol (TEG) comme solvant déshydratant. L'objectif
principal de cette étude est d’analyser les résultats obtenus a partir de la simulation et
d'optimiser les parameétres de fonctionnement pour transporter le gaz sec traité en toute sécurité
vers les centrales électriques.

Mots clés: Gaz naturel, Déshydratation, Hydrates, Glycol, Simulation, Optimisation,
Transport.






